
 

 

   

     V našej obci Banka na konci Pokojnej ulice vľavo sa nachádza 
upravená stavba – bývalá horáreň. V tejto horárni býval 
v tridsiatych rokoch minulého storočia pán Flajšandel, horár u grófa 
Erdödyho z Hlohovca. Horár s manželkou mali okrem svojich 
piatich detí ešte jedno dievča Aničku – zo sirotinca zo Žiliny. 
Pomáhala v domácnosti, ale hlavne pásla kravy a ovce. 
     Po čase sa horár Flajšandel presťahoval so svojou rodinou do 
Šaradíc. Voľné miesto horára i s horárňou ponúkol pánu Ábelovi, 
svojmu švagrovi – horárovi z lehotskej doliny Lieskov potok. 
S horárňou pán Ábel „zdedil“ aj sirotu Aničku. Rodina si žila dobre, 
bez problémov si zvykli aj na Anku. Chlapci vo voľnom čase radi 
chodili s Ankou pásť kravy k Obrázkovej hore na lúku. Keď sa kravy 
napásli, vtedy sa deti mohli hrať a šantiť. 
     Raz, ako sedeli pod jedľou a hrali karty, v korune stromu nastal 
šum a začali padať kamene. Deti v domienke, že niekto hádže do 
nich kamene, začali kričať. Ale hádzanie neutíchlo, tak utekali 
s plačom domov. Nahnevaný pán Ábel zobral pušku a aj s deťmi šiel 
na miesto, kde sa to stalo. O krátky čas znova začali padať kamene 
Anke k nohám, ale nikoho netrafili. Horár strelil na výstrahu tým 
smerom, odkiaľ kamene padali. Vtom došla taká spŕška, že aj 
skúsený horár dostal strach. Zobral deti, kravy a išli domov. Táto 
udalosť sa rýchlo rozniesla nielen po dedine, ale aj po susedných 
obciach. Zvedavci videli, že Anke padajú kamene k nohám aj doma – 
vo dvore. 
     Jedného dňa navštívil rodinu Ábelovú Dr. Tovary v sprievode 
dvoch žandárov. Požiadal horára, aby zavolal Anku, že s ňou chce 
hovoriť. Aj zvedavcov sa dosť zhŕklo, keď videli ísť žandárov. Videli, 
že kamene začali znova padať Anke k nohám.  Prekvapený doktor 
požiadal jedného zo žandárov, aby zobral väčší kameň, označil ho 
a šiel ho hodiť z mosta do Váhu. Aj s najstarším horárovým synom 
Alfrédom na bicykloch došli na most a označený kameň hodili do 
Váhu. Keď sa vrátili, doktor už držal označený kameň v rukách. 
Kameň dopadol k nohám dievčaťa skôr, ako sa oni vrátili. 
     Potom vošli dnu a doktor požiadal Anku, aby si spomenula na 
nejaký predmet: “Spomeň si na peniaze.“ V tom okamihu všetky 
kovové peniaze od prítomných padali dievčaťu k nohám. Horárov 
syn Štefan mal pokladničku – porcelánovú vranu. Pokladnička padla 
k nohám dievčaťa, rozbila sa a peniaze sa rozleteli po kuchyni. Pán 
Ábel videl, že dievča je z týchto pokusov vyčerpané, ďalšie úlohy už 
nedovolil a hosťov vykázal z domu aj zo dvora. 
     Tieto nadprirodzené úkazy postupne zanikali, až  prestali. Anku, 
ktorá medzičasom dospela, mali všetci veľmi radi a rodina si žila 
spokojne. 
     Jedného dňa Anka zmizla, nebolo jej ani na druhý, ani na tretí 
deň. Nebolo možné ani ju dať hľadať. Nikto nevedel, odkiaľ 
pochádza ani ako sa volá. Jedni hovorili, že došiel jej brat a zobral ju 
k sebe do Žiliny. Iní hovorili, že došli nejakí páni z Viedne a tí ju 
zobrali so sebou. Jedno je ale isté – táto záhada ostane i naďalej 
záhadou. 
     Že sa však naozaj stala, môžeme sa dočítať aj v knihe univ. 
profesora  Dr. A. Spesza Špiritizmus či parapsychológia z roku 1947. 
Citujem: “... Veľa prípadov sa stalo i na Slovensku. ... Podobný 
prípad sa stal aj v Banke pri Piešťanoch v roku 1941. Kamene padali 
cez povalu alebo cez okno k nohám pätnásťročného dievčaťa. Padali 
však bez toho, že by boli rozbili okno. Niektoré kamene boli horúce. 
Človek ich mohol vidieť iba vtedy, keď bol v tesnej blízkosti pri nich. 
     Žandári tieto kamene označili a odhodili, ale o chvíľu sa vrátili už 
spomenutým spôsobom opäť k dievčaťu. Padali aj iné predmety, 
nachádzajúce sa v miestnosti. Boli to poháre, fľaše, misy, taniere 
a pod. Čo bolo však podivuhodné, tieto sklenené nádoby sa vôbec 
nerozbili. Záhadné javy zosilneli, ak sa zjavilo aj iné dievča.“ 
     Je vidieť aj podľa knihy, že nadprirodzené javy sú možné. 
 

                                                                                          R. Paulovič  st. 

Lietajúce kamene 

Hlásnik  obce  Banka –   mes ační k vydá va O be c ný  úrad  B anka.   
Redakčná rada:  Ján Benka,  Mgr. Helena Hrdinová,  Mgr. Terézia  
Janečková,  Mgr.  Sylvia Molnárová,  Ing.  Michal Rusnák  a  Dušan Slovák.  

Uzávierka príspevkov vždy 20-teho v mesiaci.  
V y h r a d z u j e m e  s i  p r á v o  r e d a k č n e j  ú p r a v y  p r í s p e v k o v  !  

Pozvánka 

Fašiangová  
zábava 

dňa 25. februára 2006 o 2000  hod. 
v kultúrnom dome v Banke. 
Do tanca hrá Inovčanka,  

do spevu harmonikár Alino. 
Nebude chýbať ani tombola. 

Vstupenky si mÔžete objednať  
na č. t. 0905380163,  0908657417.  

 Mnohí z nás si myslia, že počas zimných mesiacov, keď vonku vládne 
mráz a sneh, futbal a s ním i futbalisti spia. Nie je to pravda. Po skončení  
a vyhodnotení jesennej časti súťaže, v ktorej príjemne prekvapilo družstvo 
dorastencov a naopak sklamalo družstvo mužov, začala okamžite príprava na 
jarné futbalové zápasy. Hlavným cieľom u dorastu je udržať jeho výkonnosť 
a tým si vytvoriť predpoklady pre postup do vyššej súťaže. U mužov je to 
komplexné zlepšenie hry na všetkých postoch . Začlenením mladých hráčov 
do kádra sa rysuje možnosť vybudovať perspektívny, zodpovedný a silný 
kolektív, ktorý by mohol v blízkej budúcnosti vybojovať pre obec vyššiu súťaž. 
 Príprava mužstiev žiakov, dorastu a mužov prebieha 1x týždenne 
v telocvični ZŠ Moravany nad Váhom, kde hráči zdokonaľujú techniku, 
orientáciu, nacvičujú sa herné situácie a zohratosť. Okrem telocvične hráči 
absolvujú raz do týždňa i fyzickú prípravu vonku, ktorá je zameraná na 
rýchlosť, vytrvalosť a celkovú kondíciu. Družstvo žien tiež trénuje 1x týždenne 
a to v telocvični SZŠ v Piešťanoch. Družstvo mužov odohrá i 4 prípravné 
zápasy so súpermi z vyšších súťaží a družstvo žien sa zúčastní 4.3.2006 
halového turnaja Nela sport cup za účasti 10 družstiev z celého Slovenska 
v Žiline. Tréneri páni Seman Miroslav ( žiaci ), Hikl Ján ( dorast, muži ) 
a Benko Milan ( ženy ) sú vytvorenými podmienkami pre prípravu hráčov 
i s prístupom samotných hráčov k tréningovému procesu spokojní. 
 Podobne ako futbalisti i funkcionári OTJ počas zimy nezaháľajú. 
Z dôvodu neustále sa zhoršujúceho stavu hracej plochy vznikla myšlienka 
vybudovať tréningové ihrisko. Aby sa toto mohlo zrealizovať, bolo nutné 
posunúť hraciu plochu o niekoľko metrov smerom k SLK Piešťany. Boli 
vykopané futbalové brány, odstránené zábradlie za bližšou bránou, znovu 
musela byť vymeraná nová hracia plocha. Z bezpečnostných dôvodov bolo 
nutné spíliť 6 topoľov za vzdialenou bránou a následne vykopať ich korene. 
V kabínach hráčov a rozhodcov bola uložená nová dlažba, boli v nich 
ošetrené a zateplené vlhnúce steny a vymenené staré nevyhovujúce drevené 
okná. Okrem členov výboru OTJ sa na týchto prácach podieľali páni Daniš 
Stanislav, Krajčech Štefan, Konečný Ľuboš a Borovský Ľuboš. V spolupráci 
s Ing.Rusnákom Michalom sa opravuje rozhlasová aparatúra a buduje 
rozhlasová miestnosť. 
 Do začiatku jarnej časti súťaže, ktorá začína 19.3.2006 je nutné pripraviť 
hraciu plochu tak, aby zodpovedala platným normám a predpisom. Výbor 
OTJ urobí všetko preto, aby sa tak stalo  a tým boli zabezpečené pre 
futbalistov optimálne podmienky v ich snahe o čo najlepšie výkony 
a výsledky. 
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Futbalová zima 

Peter  Marek 

 
 V piatok podvečer 27. januára 2006  bola v kultúrnom dome 
otvorená výstava prác amatérskych umelcov z Banky. 
Otvorenia sa zúčastnili vystavovatelia, organizátori výstavy a 
priaznivci umenia z radov občanov. Po krátkom kultúrnom 
vstupe  žiačok ZŠ starosta obce Ing. Jaroslav Janeček  privítal 
všetkých prítomných  a slávnostne otvoril výstavu prvú tohoto  
druhu v našej obci.  PhDr. Vojtech Haring veľmi zaujímavým 
spôsobom  predstavil a priblížil prítomným nielen umelcov, ale 
aj ich diela a úspechy. Po prezentácii poprial starosta všetkým 
príjemné  kultúrne vyžitie a veľa  umeleckých zážitkov. 
 Svojimi prácami sa prezentovali verejnosti nielen umelci z 
našej obce, ale aj s blízkym vzťahom k našej obci. Najviac 
prác vystavovali výtvarníci - maliari: Ján Benka, Daniel 
Mihálik, Ing. Viliam Ziman, Jana Križanová ml. a Ing. 
Arch. Pavol Čechvala. Mnohí z uvedených maliarov majú za 
sebou niekoľko výstav a ich olejomaľby, kresby pastelom a 
tušom  očarili návštevníkov. Fotografka  Mirka Chamrazová 
sa svojej záľube venuje len krátko, ale na svojich fotografiách 
zachytáva  takmer profesionálne život okolo seba. Veľa 
fotografií mala publikovaných aj v časopisoch. Zastúpené bolo 
aj literárne umenie. Svoju v poradí už druhú zbierku básní 
predstavila Mária Húsková-Lehutová. Návštevníci si so 
záujmom prezerali  práce umeleckého a okrasného drotárstva, 
ktoré vystavoval Anton Lepej. Je neuveriteľné, ako vie tento 
umelec priam vyšívať z drôtu. Maľbou ihlou a prácami z drôtu  
sa prezentovala aj Jana Križanová st.  Zaujali hlavne jej 
fľaše prizdobené drôtom. Úžitkovú a okrasnú keramiku 
vystavoval Radovan Sklenár, syn známeho majstra 
keramikára Jána Sklenára. Zastúpená na výstave bola aj 
keramika  jeho otca - ako nezabudnuteľná spomienka na 
majstra, ktorý sa práci s hlinou, kruhom a štetcom venoval 
takmer šesťdesiat rokov a ľudovou keramikou preslávil svoju 
obec. Na výstave nechýbali ani výrobky z dreva- vystavoval ich  
amatérsky umelec MUDr. Peter Psota. 
    Vystavované práce boli na vysokej úrovni a po ich inštalácii 
sa sála kultúrneho domu zmenila na peknú galériu. O tom, že 
výstava sa vydarila, niet pochýb. Veď v priebehu dvoch dní si 
ju prezrelo takmer tristo návštevníkov nielen z obce, zo 
širokého okolia, ba aj z cudziny. Títo nešetrili nadšením a 
chválami  na umelcov a  na organizátorov výstavy. Ocenili 
ľudí, ktorí si v živote nájdu čas pre seba a takýto koníček -  to 
najkrajšie pre dušu a pre tých, ktorí vedia prijímať umenie.  
Svoje pocity, dojmy vyjadrili zápismi do pamätnej knihy. 
 Na záver len toľko. Občania obce opäť ukázali, že ich 
zaujíma umenie, že kultúrny život v obci treba oživiť a 
spestriť.  To je povzbudenie pre organizátorov, ktorí uvažujú 
pripraviť v blízkej budúcnosti ďalšiu zaujímavú výstavu. 

-tj- 
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34. časť – Banka v období socializmu (roky 
1948 – 1989) – výstavba   

     Obyvateľstvo. V roku 1961 mala Banka 1933 
obyvateľov a 383 domov. V roku 1970 počet 
obyvateľov  poklesol na 1878, počet domov však 
stúpol na 429. K 1.1.1973 došlo k zlúčeniu 
Banky s Piešťanmi, vtedy tu žilo 1874 
obyvateľov, bolo tu 457 domov a v nich 547 
bytových jednotiek. 
   Komunikácie (cesty). V 50–tych rokoch 
boli cesty ešte prašné, prevažne 
z utlačeného štrku a kameňa. Iba hlavné 
cesty z Piešťan do Topoľčian a do 
Moravian n./V. boli asfaltované. 
   Výstavba komunikácií sa rozbehla až 
v 70–tych rokoch. V roku 1975 bola 
asfaltovaná Podhorská ulica a cesty na 
Červenej veži, v roku 1976 Pokojná, Žiacka 
a Hudobná ul., v roku 1977 sa uskutočnila 
úprava ciest v rekreačnej oblasti Sĺňava II  
atď. 
   Kanalizácia, žumpy. V 50–tych rokoch v obci 
nebola kanalizácia, ba ani žumpy. Fekálne 
odpady zväčša voľne odtekali do terénu. Žumpy 
sa pri domoch začali budovať vo väčšom rozsahu 
v 60 – tych rokoch. V 70–tych rokoch po 
pripojení Banky k Piešťanom kanalizácia v obci 
stále ešte nebola, začala sa budovať až neskôr 
v súvislosti s rozsiahlou výstavbou rodinných 
domov v lokalite Karpatská ul. a v lokalite 
Tobolka. 
   Vodovod, studne.   V 50–tych rokoch bol 
vodovod v obci iba v obmedzenom rozsahu. 
Nachádzal sa v bývalom hospodárstve baróna 
Leonhardyho. Viedol z Červenej veže ku 
kaštieľu, hornému majeru a priľahlým domom. 

Obyvatelia Banky vodu čerpali z obecných 
studní. Tie sa nachádzali najmä na Podhorskej 
ulici, pred domami Gašparových, kapelníka 
Juraja Stolárika a Drahovských. Vyhľadávaná 
bola tiež studňa na Hlavine a obecná studňa bola 
aj pred Chalásovými na Topoľčianskej ceste. 
V dolnej časti obce na Bananskej ceste a v Novej 
Banke sa používali ručné pumpy. 
   V obci sa vodovod začal budovať začiatkom 

60–tych rokov. Hlavný prívod viedol od 
Moravian k soche sv. Vendelína, kde bol 
vodovodný rozvod. Ako prvé boli naň zapojené 
Podhorská ulica a dolný hospodársky dvor. 
Začiatkom 70–tych rokov sa vybudovalo 
vodovodné vedenie od rozvodu pri soche sv. 
Vendelína po Kamennej ceste až ku kostolu. 
Výstavba vodovodu pokračovala v rámci 
výstavby rodinných domov na Karpatskej ulici 
a v lokalite Tobolka. 
   Rekreačná oblasť Sĺňava.   Na prelome 50–
tych a 60–tych rokov v katastrálnom území 
Banky, Piešťan a ďalších obcí prebiehala 
výstavba vodnej nádrže Sĺňava. V polovici 60–
tych rokov sa na oboch brehoch Sĺňavy začali 
stavať rekreačné podnikové zariadenia. Pri 

budovaní rekreačných oblastí Sĺňava I na pravej 
strane Váhu a Sĺňava II na ľavej strane Váhu bola 
zabratá časť urbárskej pôdy (pasienky) 
v katastrálnom území Banky. 
   V RO Sĺňava II bolo v roku 1970 dostavané 
kúpalisko Sĺňava a následne i kemping 
s príslušenstvom, v roku 1971 sauna Heinola. 
Neskôr pribudli ďalšie rekreačné a športové 
objekty. V roku 1986 na kúpalisku Sĺňava 

pribudol ďalší otvorený bazén. 
   Bytová výstavba.  Slovenské liečebné 
kúpele Piešťany (v tom období 
Československé štátne kúpele Piešťany) 
v druhej polovici 60–tych rokov pri 
Obtokovom ramene Váhu si vybudovali 
hospodárske stredisko a vedľa neho boli 
postavené bytovky pre zamestnancov 
kúpeľov. 
   V 60–tych rokoch sa stavali rodinné domy 
na Topoľčianskej ceste a v Novej Banke. 

V 70–tych rokoch prebiehala radová výstavba 
rodinných domov v lokalite Karpatská ulica 
a v 80–tych rokoch v lokalite Tobolka pod 
bývalou tehelňou. Zároveň sa budovala aj 
príslušná infraštruktúra – vodovod, kanalizácia, 
plynovod, rozvody VN a NN, trafostanice 
a komunikácie. 
   Občianska vybavenosť.   Mesto Piešťany 
v roku 1988 plánovalo začať výstavbu objektu 
Centrum služieb Banka, v ktorom mali byť 
predajne potravín, mäsa, ovocia a zeleniny, veľká 
predajňa strojsmaltu, zberu bielizne, holičstvo, 
kaderníctvo a pošta. S výstavbou sa malo začať 
v roku 1990, avšak po „nežnej“ revolúcii sa od 
tohto zámeru upustilo.  

Ing. Alexander Murín 

DEJINY BANKY  

OD NAJSTARŠÍCH ČIAS  

PO SÚČASNOSŤ 

•   Kultúrny program na vernisáž 
výstavy amatérskych umelcov 
z Banky pripravili žiačky 8. ročníka 
A. Kalavská a M. Julínyová pod 
vedením Mgr. H. Hrdinovej. 
•   Na zápise do 1. ročníka sa 
zúčastnilo 17 detí so svojimi rodičmi, 
14 detí si v septembri zasadne do 
školských lavíc, 3 deti  budú mať 
odklad o jeden rok. 
Vedenie školy ďakuje rodičom, že si 
overili úroveň a výsledky školy 
a zapísali svoje deti k nám. Táto 
dôvera nás teší a zaväzuje. 
Potešiteľné je, že v II. polroku 
pribudli 2 žiaci i do vyšších 
ročníkov.  
•   Na OK matematickej olympiády 
žiakov 9. ročníka nás reprezentovali 
2 žiaci. Pekný úspech dosiahol M. 
Tábi, ktorý sa umiestnil na 3. mieste 
a úspešne reprezentoval našu školu. 
Poďakovanie patrí nielen žiakovi, ale 
aj pani učiteľke Mgr. K. Kunovej, 
ktorá ho pripravila. 
•   Tohtoročná zima veľmi našim 
športovcom nepriala, ale od konca 
januára dostali zimné športy na 
školskom dvore opäť zelenú. 
Kvalitné klzisko aj tento rok pripravil 
všetkým deťom údržbár školy p. 
Klampár. Pomáhali mu chlapci zo 
siedmej triedy. Za to sa im dostalo 

veľmi nepatričnej „odmeny“. 
Vandali zneužili to, že školské 
klzisko bolo otvorené aj 
v podvečerných hodinách a našim 
siedmakom zničili ich vlastnoručne 
zhotovené hokejové bránky. 
•   Po slávnostnom odovzdaní 
polročného hodnotenia žiaci II. 
stupňa navštívili v Dome umenia 
Piešťany muzikál Pomáda v Alkane. 
Páčil sa im príbeh, melodická hudba 
a pekné texty piesní, ale najviac ich 
zaujalo, že muzikál predviedli 
študenti hudobného gymnázia, len 
o pár rokov starší ako naši žiaci. 
•   7. februára navštívili žiaci 1. – 5. 
ročníka muzikál Popoluška taktiež 
v predvedení študentov hudobného 
gymnázia z Bratislavy. 
•   7. februára sa uskutočnil 
MONITOR 9, ktorého sa zúčastnili 
všetci žiaci 9. ročníka našej školy. 
•   Okresného kola geografickej 
olympiády sa zúčastnili žiaci 5. až 8. 
ročníka. Najúspešnejšia bola N. 
Lúčna, 6.tr., ktorá sa umiestnila na 
5. mieste., K. Masariková, 8.tr., 
11.m., M. Mikešová, 7.tr., 12.m., D. 
Strečanská, 5.tr., D. Kinči, 7.tr., a D. 
Gotthadr, 5.tr. 14. – 19.miesto. 
Pripravila p. učiteľka Mgr. B. 
Šoltisová. 

ZO ŠKOLSKÝCH LAVÍC 
Vážení občania! 

Využite šancu darovať 2% Vašich daní Občianskemu 
združeniu pri ZŠ Banka. 

Ak ste zamestnanec, tlačivo Vám poskytneme v ZŠ, MŠ 
alebo na obecnom úrade. Rodičom našich žiakov 

poskytneme tlačivá cestou detí v požadovanom množstve. 
Vyplnené a zamestnávateľom potvrdené tlačivo 
odovzdáte buď v škole alebo na daňovom úrade  

do 30. apríla 2006. 
Ak ste firma alebo živnostník, tlačivo je súčasťou 

daňového priznania. 
V prípade nejasností Vám potrebné informácie 

poskytneme na tel. čísle: 033/7722620. 
Celková nazbieraná suma i jej použitie budú zverejnené 

v Hlásniku. 

ZÁPIS DETÍ DO MATERSKEJ ŠKOLY 
 PRE ŠKOLSKÝ ROK 2006/2007 SA BUDE KONAŤ  

OD 20.03.06 DO 23.3.06 
V BUDOVE MATERSKEJ ŠKOLY  
NA TOPOĽČIANSKEJ ULICI Č. 50 

OD 10:00 DO 13:00 HOD. 
 

PODMIENKY PRIJATIA: 
- prednostne sa prijímajú deti 

s odloženou povinnou školskou dochádzkou 
- deti, ktoré dovŕšili 5 rokov 
- deti pracujúcich rodičov 

 

NA ZÁPIS TREBA PRINIESŤ: 
- preukaz poistenca dieťaťa 
- lekársku správu o dieťati 

- rodné číslo dieťaťa 
Nakoľko môžeme prijať iba 9 nových detí,  

prijaté budú len deti, ktorých rodičia  
od 1.9.06 budú zamestnaní. 

Dňa 13.februára 2006 o 17.00 
hod. sa v budove  OcÚ  konalo  
tridsiate prvé  riadne 
zasadnutie  Obecného 
zastupiteľstva  (OZ) obce Banka, ktoré o.i. prerokovalo 
a schválilo: 
 

• Návrh Územného plánu obce Banka predložený 
spracovateľom Ing. B. Perneckým a spôsob prerokovania 
návrhu. 

 

• Prenájom časti pozemku p.č. 1373/3  za cenu 20 Sk/m² 
ročne na dobu 10 rokov, prípadne odpredaj tohto  
pozemku za cenu 1000 Sk/m² firme SG INVEST 
Bratislava. 

 

• Vysporiadanie  pozemku p.č. 10/2 o výmere 88 m² 
a p.č.11 o výmere 699 m²  od r. 1968 v užívaní r. 
Drápalovej, Eve Haringovej  r. Drápalovej,  za 20 Sk/m². 
Parcely boli  skonfiškované v roku 1968. Pôvodní 
vlastníci ich darovacími zmluvami darovali r. 
Drápalovej. 

 

• Odpredaj časti pozemku p.č. 1844/3 o výmere 30 m² na 

stavbu garáže Alfrédovi 
Ábelovi  s manželkou  za cenu  
300 Sk/m² s  podmienkou 
vybudovaniania oporného 

múra v mieste výstavby garáže. 
 

• Preradenie  nehnuteľností - Sauny Heinola a penziónu na 
rok 2006 pre účely stanovenia DZN z kategórie stavieb 
na podnikanie do kategórie ostatné stavby z  dôvodu 
rekonštrukcie týchto zariadení v roku 2006. 

 

OZ prerokovalo a neschválilo žiadosť MUDr. S. Čárskeho 
o odpustenie dane z nehnuteľnosti za zdravotné stredisko. 
 

OZ neakceptovalo predajnú  cenu 300 Sk/m² za  p.č. 1347 
o výmere 13708 m², p.č. 1340 o výmere 318 m² a   p.č. 
1351 o výmere 20886 m²   navrhnutú firmou  BANA 
Thermal, s.r.o., Vansovej 2,  Bratislava.  OZ odporučilo 
oddeliť geometrickým  plánom z  parcely  č. 1351 koridor, 
ktorým má prechádzať plánované južné premostenie 
a tento  nechať vo vlastníctve obce a  zostávajúcu časť  
parcely  odpredať  vyššie uvedenej firme spolu s  p.č. 1340 
a 1347 za  cenu  1000 Sk/m². 

Obecný úrad informuje 

 

Našim čitateľom dlhujeme akési zhodnotenie už skončenej rubriky 
Poslanci na pľaci. Takmer deväť mesiacov sme vám v nej prinášali názory 
poslancov obecného zastupiteľstva k ich práci počas troch rokov. Naším 
cieľom bolo čitateľom priblížiť, ako sa tí, ktorých ste si zvolili, zapájajú 
a prejavujú v dianí obce... Či sa nám to podarilo, musíte posúdiť sami.  
A ako to hodnotí ten najkompetentnejší, starosta obce? Položili sme mu 
niekoľko otázok: 
 
Niektoré odpovede sa nám javili tak, že svoju prácu poslanci ukrývali 
za dobré výsledky obecného zastupiteľstva... 
 - Tak ako  bolo i  spomenuté v jednom z príspevkov poslancov, starosta 
obce a  poslanci obecného zastupiteľstva nemôžu pracovať jeden bez 
druhého. To, čo sa v obci deje, je zrkadlom vzájomnej práce zastupiteľstva 
a starostu obce. Teší ma, že vo svojej otázke hovoríte o dobrých 
výsledkoch obecného zastupiteľstva. Každý z poslancov je členom tímu a 
je len na ňom a na jeho schopnostiach, ako dokáže  spolupracovať a  
pristupovať k riešeniu problémov v obci a v zastupiteľstve. Prácu 
zastupiteľstva by som mohol prirovnať k snahe skupiny športovcov 
dosiahnuť spoločnými silami vrchol náročnej hory. Ak skupina dokáže 
využiť pri tomto pomyselnom výstupe prednosti  každého  jedinca a pritom 
bude bojovať spoločne, má nádej na dobrý výsledok a dokončenie výstupu.  
Podobne ako na poli športovom i na poli verejnom sa snažia poslanci 
s rôznymi prednosťami, výkonom a schopnosťami spoločne o čo najlepší 
konečný výsledok ich práce. 
 
Vo väčšine poslaneckých odpovedí bolo vyjadrené akési „fandenie“ 
vašej doterajšej práci. Je tá spolupráca skutočne tak dobrá? 
- V podstate sa na zlú spoluprácu so zastupiteľstvom nemôžem sťažovať. 
Možno v počiatkoch  sa objavili nejaké trecie plochy, ktoré však, podľa 
môjho názoru, nemali racionálny, ale skôr emotívny základ. Pri každom 
rozhodovaní má právo každý člen zastupiteľstva vyjadriť svoj názor 
a druhý s ním môže a nemusí súhlasiť. V konečnom dôsledku musíme svoje 
predstavy spoločne zosúladiť tak, aby boli prijateľné pre väčšinu 
poslancov a prešli hlasovaním. Som presvedčený, že drvivá väčšina 
poslancov sa stotožňuje s názorom,  že v „dedinskej politike“ sa 

odhadzujú politické tričká, osobné a skupinové  záujmy. Cieľom   každého 
poslanca by mal byť predovšetkým všestranný rozvoj obce.  
 
Spomeňte si na niektoré klady pri práci poslancov... 
- Za hlavné pozitívum v práci  považujem takmer 100 %  účasť poslancov  
na zasadnutiach obecného zastupiteľstva a v prevažnej väčšine i 
racionálny prístup poslancov k riešeniu problémov. Mám pocit, že 
s postupujúcim časom sa vzájomná spolupráca poslancov v zastupiteľstve 
skvalitňuje. 
 
... A nedostatky? 
- Za určitý nedostatok považujem nízku angažovanosť a účasť niektorých 
poslancov na kultúrno-spoločenských akciách obce. Privítal by som 
u niektorých väčšiu aktivitu  pri organizovaní a poriadaní obecných akcií. 
Akosi rýchlo sme si zvykli, že členovia redakčnej rady Hlásnika nám 
suplujú i kultúrnu komisiu. 
   
Nedostali sme odpoveď do rubriky od jedného poslanca - Ing. 
Haringa. Jeho vyjadrenie bolo strohé: „Ja sa nemám čím chváliť...“ 
Súhlasíte s ním? 
- S odpoveďou poslanca  pána Ing. A. Haringa nesúhlasím, nakoľko 
zodpovedne pristupuje k práci poslanca a predsedu stavebnej komisie, 
pravidelne sa zapája do kultúrno - spoločenského diania v obci a do 
organizovania obecných akcií. To, že sa nevyjadril v rubrike „Poslanci na 
pľaci“,  je jeho osobné rozhodnutie. Určite to ale  nebolo z dôvodu, že by 
sa nemal, ako on hovorí,  „s  čím  pochváliť“. 
 
V niektorých odpovediach boli aj kritické názory na tvoju  prácu 
i návody, ako to robiť inak... Využijete ich nejako? 
- Kritickým názorom na prácu, ak majú reálny a racionálny základ, sa 
nebránim. V každej práci platí staré známe „kto nič nerobí, ani nič 
nepokazí“, alebo „po bitke je každý generál“. Na väčšinu názorov pánov 
poslancov na problémy, ktoré nás čakajú, a na ich riešenia ako i na 
doterajšiu spoločnú prácu sa pozerám rovnakými očami. S niektorými 
kritickými názormi však nemôžem súhlasiť, pretože nemajú racionálny 
základ a nezodpovedajú skutočnosti. Vyskytli sa i také názory poslancov,  
ktoré vzbudili u mňa skôr pocit akéhosi nedocenenia a nostalgie za  
„dobrými starými časmi, kedy všetko šlo a fungovalo“, než pocit 
objektívneho zhodnotenia  minulého a súčasného diania v obci.  
Ale ak dovolíte, zhrniem to asi takto: vážim si každú dobrú radu 
a objektívnu kritiku, ktorá môže prispieť k  zlepšeniu mojej práce, 
pracovníkov  obecného úradu,  alebo prispeje k skvalitňovaniu vzájomnej  
spolupráce so  zastupiteľstvom. Takúto kritiku viem v mojej práci  využiť. 
        
Ďakujem za rozhovor.  

-ds- 

na aktuálnu tému 
Náš ROZHOVOR 

Poslanci na pľaci - záver 
so starostom Ing. J. Janečkom  

 


